

目 錄

中華民國九十一年三月

台灣昆蟲 第二十二卷 第一期

綜合論述

- 1 細胞內共生物 *Wolbachia* 之生物學特性 蔡坤憲 吳文哲 陳維鈞

研究報告

- 19 小瘦蚊對神澤氏葉蟪卵量的取食與產卵反應評估 何琦琛 陳文華
- 27 臺灣南部鉤蛾(鱗翅目:鉤蛾科)幼蟲之形態與寄主植物 沈勇強 林政行
- 43 台灣窗螢產卵量與產卵行為 何健鎔 黃獻文 蘇宗宏
- 53 以人工飼育蜜蜂幼蟲法評估經四環素的藥效 陳裕文 王重雄 何鎧光
- 65 溫度對咖啡硬介殼蟲 (*Saissetia coffeae* (Walker)) (同翅目:介殼蟲科) 發育之影響及其在台灣蘇鐵上之發生狀況 李貞苡 蘇宗宏
- 75 薩盲蝽屬(新屬)(*Sabactiopus*, gen. nov.) 的建立及 *Sabactus institutus* Distant 1910 的重新描述(半翅目:盲蝽科:盲蝽亞科) 鄭樂怡 林政行
- 83 臺灣地區南黃薊馬 (*Thrips palmi* Karny) (Thysanoptera: Thripidae) 對現行推薦藥劑之感受性調查 許如君 馮海東 黃育仁

書評 / 書介

- 95 婆羅洲蛾類誌第七卷--燈蛾科苔蛾亞科 顏聖紘

Contents

March 2002

Formosan Entomologist Volume 22 No.1

Review Article

- 1 Biological Characteristics of the Endosymbiont *Wolbachia*
Kun-Hsien Tsai, Wen-Jer Wu and Wei-June Chen

Research Reports

- 19 Evaluation of feeding and ovipositing responses of *Feltiella minuta* (Diptera: Cecidomyiidae) to different amounts of Kanzawa spider mite eggs (Acari: Tetranychidae) Chyi-Chen Ho and Wen-Hua Chen
- 27 Larval Morphology and Host Plants of Drepanidea (Lepidoptera: Drepanidae) in Southern Taiwan Y. C. Sen and C. S. Lin
- 43 Egg Production and Ovipositional Behavior of the Firefly, *Pyrocoeila analis* (Fabricius) Jen-Zon Ho, Hsien-Wen Huang and Tsong-Hong Su
- 53 Effects of Oxytetracycline of Larval Honey Bee, *Apis mellifera*, Reared *in vitro* Yue-Wen Chen, Chung-Hsiung Wang and Kai-Kuang Ho
- 65 Effects of Temperature on Development of the Hemispherical scale, *Saissetia coffeae* (Walker)(Homoptera: Coccidae), and Its Occurrence on Cycad (*Cycas taiwanian* Carr.) Chen-yi Li and Tsong Hong Su
- 75 *Sabactiopus* gen. nov. with a Redescription of *Sabactus institutus* Distant, 1910 (Hemiptera: Miridae: Mirinae) Le-Yi Zheng and Cheng-Shing Lin
- 83 Susceptibility of *Thrips palmi* to Insecticides Recommended in Taiwan
J. C. Hsu, Feng, H. T. and Huang, Y. J.

Book Review

- 95 The Moths of Borneo Part 7: Arctiidae, Lithosiinae Shen-Horn Yen